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Referat. Møte i Nasjonal arbeidsgruppe for bedre uteområder i skoler og barnehager 
08.04.2021 på Teams 

 
Til stede  
Foreldreutvalget for barnehager; Einar Olav Larsen  
Foreldreutvalget for grunnskolen (Foreløpig observatører); Asbjorn Tolo 
Nasjonalforeningen for folkehelsen: Karoline Unnerud; Maren Palm 
Naturvernforbundet: Janne M Gillgren  
Bad, park og idrett; Siri Ask  
Norske Landskapsarkitekters forening: Marit Hovi  
Norsk friluftsliv; Siri Meland  
Friluftsrådenes landsforbund; Ingrid Larsen Wigestrand  
Tverga: Vegard Sines Petersen, Lisa Mari Watson  
Norges Idrettsforbund: Torstein Busland,  
Vestland fylkeskommune. Hanne Marthe Espe 
Lala Tøyen: Linn-Heidi <linn-heidi@lala.no>; 
Asplan Viak: Karoline Birkeli-Gauss, Helle Storvik  
Fra NMBU: Kine Halvorsen Thorén (referent)  

Forfall: Emma Charlott Andersson Nordbø  

Presentasjonen med detaljer om punktene under Møte i nasjonal arbeidsgruppe 08.04.2020 ved 
Vegard Sines Petersen  

1) Velkommen og rask presentasjonsrunde 
Det var behov for en rask presentasjonsrunde fordi arbeidsgruppa har fått med en rekke nye 
organisasjoner: Foreldreutvalget for barnehager, Foreldreutvalget for grunnskolen (Foreløpig 
observatører), Vestland fylkeskommune og Asplan Viak. 

2) Innledning/ kort informasjon om bakgrunn og overordnet mål for arbeidet v. Vegard Sines 
Petersen.  

3) Status fra undergruppene 
a) Aksjonsgruppa v. Kine Halvorsen Thorén orienterte om arbeidet så langt.  

- Innspill til partiprogrammene.  
- Veiledning til miljørettet helsevern for skoler og barnehager 
- Informasjon og publisitet  
- Politisk strategiplan for aksjonsgruppa 
https://docs.google.com/document/d/17KWepFCsk9FSVpWW_7cWCRoTseMzZ5LiwdKQXZb
xmn0/edit 
Konklusjonen er at det er mange gode ønsker, men vanskelig å få noe gjort. Det er behov for 
færre oppgaver og bedre forankring slik at ansvaret for videre arbeid blir tydeligere. 

b) Prosjektgruppa v. Vegard Sines Petersen orienterte: 
Gruppa har hatt et møte i år (februar) med fokus på:  
-  å få bedre oversikt. Vi har hatt workshop tidligere, men med en delvis ny gruppe, er det 
behov for å ta en ny runde med workshop hvor vi tar opp tråden fra tidligere for å få bedre 
oversikt. 
- Prosjektgruppa ønsker å ha mest fokus på å samle, systematisere og formidle eksisterende 
kunnskap, erfaringer og prosjekter. Å lage en felles kunnskapsbank/database ble foreslått.  
- Siden det allerede pågår et spennende prosjekt i Vestland FK, mener prosjektgruppa det 
ikke haster med å sette i gang et nytt pilotprosjekt på nåværende tidspunkt. Kan vurderes 
nærmere til høsten igjen.  
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4) Informasjon om skolegårdsprosjekter i Vestland fylkes kommune v. Hanne Marthe Espe. 
informasjon om prosjektet Hanne Espe Vestland Fylkeskommune om Nyskapande 
aktivitetsanlegg se også mer informasjon her: Tilskot til nyskapande aktivitetsanlegg - Vestland 
fylkeskommune 
 

5) Forslag til videre arbeid 
a. Kronikk. Følge opp i kjølvannet av avisartikkel om MDG s sak til Stortinget med støtte til 

minstekrav etc.  
https://www.aftenposten.no/oslo/i/41Wz7a/ingen-regler-for-hvor-trangt-barn-kan-ha-det-i-
friminuttet 
Innspill: Kronikken bør være generell, være en kick start for arbeidsgruppa, fysisk aktivitet og 
naturnærhet er viktige argumenter for temaet. Nærmiljøets behov sentralt gjelder også 
barnehagenes. Uteområdenes betydning for å redusere mobbing og utenforskap, sikre 
inkludering også viktig. FUG har dette som tema i de nærmeste årene. Prinsippnotat om 
utemiljøet i skoler FUG November 2020. Få fram at det er oppsiktsvekkende at det ikke finnes 
krav på dette området. Utearealer på tak er også et sentralt tema i dag- hva gjør vi med det? 

Konklusjon:  
- Mange var interesserte i å delta i kronikkarbeidet. Karoline Unnerud har innkalt til et møte 
angående oppfølging av MDGs forslag til Stortinget. Kronikk er også tema for dette møtet De 
som kan, deltar. Følgende viste særlig interesse: Linn H., Hanne, Janne, Siri, Torstein, Marit, 
Ingrid.  Kine forbereder noen punkter til innhold i en kronikk. 
- Temaet utearealer på tak er også sentralt i dag. Vi satser i første omgang på en artikkel i 
Arkitektnytt. Marit Hovi og Karoline Birkeland Gauss tar ansvaret for dette. 
   

b. Nasjonal Veileder 
Lisa og Kine la fram bakgrunnen for forslaget og hva en veileder kunne gå ut på. Det ble vist til 
veilederen fra Boverket/ Movium i Sverige. Nasjonal veileder var en av anbefalingene til det 
nasjonale nivået i rapporten fra NMBU. Dette kan være et felles prosjekt som engasjerer både 
prosjektgruppa og aksjonsgruppa. Helsedirektoratet har vist interesse for temaet som kan inngå 
i forbindelse med oppfølgingen av Handlingsplanen fir fysisk aktivitet. 
Innspill: Ok med veileder, men det må ligge mer bak. Hvem er målgruppa, vi må undersøke 
behovet.  Saken kommet litt kort. Sliter med å forstå hvorfor vi skal stå for å utarbeide en slik 
veileder. Ikke glem at vår rolle er som pådrivere. Hvem skal stå som ansvarlig? Bør forankres av 
departementer/ direktorater.  

Konklusjon: Ok å arbeide med en slik veileder på sikt. Lisa har tatt initiativ til et møte med 
Helsedirektoratet for å få råd om hvordan vi kan gå videre med saken. Foreløpig råd er å ta 
opp saken med Kunnskapsdepartementet. Arb. gruppe er enige om at en veileder /håndbok 
er en klok strategi. Første fase for oss er å påvirke myndighetene slik at arbeidet kan komme 
i gang. Det viktigste for oss er å blir involvert fordi vi har mye kompetanse, ikke å gjøre 
jobben.  

c. Prosjektkoordinator 
Vi sliter med å få framdrift i arbeidet fordi ingen har dedikert tid til dette. Lisa foreslo derfor at vi 
engasjerer en person som kan koordinere oss fra mai til utpå høsten. Kan vi få til et spleiselag? 
Innspill: Det var støtte til å engasjere en koordinator. Det er imidlertid lettere å ta stilling til 
spleiselag om vi har et konkret forslag å forholde oss til, ant. kroner over x tid. Da er det lettere å 
kunne si ja/nei til det.  Siri (Norsk friluftsliv) og Siri (Bad, park og anlegg) annonserte at de kunne 
sjekke om det finnes midler til dette. 

Konklusjon: Det skal utarbeides et forslag som konkretiserer hva arbeidet går ut på; hvilke 
arbeidsoppgaver, hvor lang tid og kostnader. Alle undersøker i sine organisasjoner om det 
finnes midler. Er det noen steder å søke om slik støtte? Fram mot sommeren klarer vi oss i 
forhold til de oppgavene vi er blitt enige om bl.a. fordi flere nå er aktive. Et eventuelt 
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engasjement kan vurderes fra høsten Frist før 15.juni om det finnes midler. Saken tas opp 
etter sommeren. Tverga tar ansvaret for å konkretisere hva dette skal gå ut på. 

d. Politisk påvirkning: 
Temaet sto ikke på dagsorden, men kom opp fra flere hold. Vi må ikke glemme 
påvirkningsrollen.  

i. Kartlegge hvilke partier som har tatt inn noe fra henvendelsen vår i utkast til 
partiprogrammer 

ii. Ta kontakt med aktuelle personer på Stortinget 
Konklusjon: Karoline Unnerud kan ta ansvar for dette arbeidet og hun får med seg flere. 
Tverga kan bidra med å kartlegge partiprogrammene. 
 

6) Orientering om ny idrettsmelding utgikk 
Det ble ikke orientert om dette i møtet, men status her er: Meldingen lanseres før sommeren, 
men vi vet ikke når.  

7) Ingen saker innmeldt til eventuelt, men følgende kom opp i forbindelse med møtet 
- Høringer o.l.: Friluftsrådenes Landsforbund har gitt kommentarer til på rammeplan for SFO.  
Norsk Friluftsliv har spilt inn det samme til Ap100-dagers plan.  
- Det kommer en høring på Stortingsmelding om levekår i byer 
- Henvendelse fra Forskningsrådet om Forskningskampanjen som arrangeres i forbindelse med 
Forskningsdagene. Henvendelse fra Forskningsrådet angående Forskningskampanjen I år ser de 
for seg å la elevene kartlegge skolegårder. Dette kan være en start for oss både for å få oversikt/ 
samle statistikk og kanskje også gode eksempler. Kine har svart NFR at vi er interesserte i å være 
med på dette.  
 

 


